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RAZMIŠLJANJE
Kakor ptički srno, 

nosi veter nas življenja, 
vendar vsak od nas

ima svoj dom topline.
Tudi njim, kakor nam, 

pride mraz do srca.
Naj nedolžnost belega snega 

obudi nam misel, 
naj prevzame nas 
val razmišljanja.

(Marjan Potrč)

Vesel božič, srečno, 
zdravo in uspehov 

polno novo leto 1997 
ter obilo užitkov ob 

branju našega 
Občana!

Uredniški odbor

Okrepčevalnica

VURCER
MARIJA DVORŠAK sp.

2254 Trnovska vas 44 
e 062/757-015
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SILVESTROVANJE !
Če ne veste, kje bi po ugodni ceni preživeli najdaljšo 
noč, sc vam priporočamo! Zabaval vas bo ansambel 
Andrašovskih 5. Informacije na telefon 757-509. 
Vsem pa želimo vesel božič in srečno novo leto 
1997!

Bistro Senna Pri Krambergerju

Stanko in Marjana Rajh s.p.,
Trnovska vas 43c, Telefon: 062/757-390
Pri nas se lahko odžejate vsak dan od 8. do 23. ure

- prijaznost
- ugodne in konkurenčne cene
- dobra postrežba

Želimo vam vesel božič, zdravo in uspešno novo leto 1997 ter se priporočamo!
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Spoštovane občanke 
in občani!

Prednovoletni čas je priložnost, da za trenutek 
postanemo, se ozremo nazaj in položimo račune. Ne želim 
ponavljati besed, ki so bile izrečene v tem, za vse nas, tako 
pomembnem letu. Želim pa povedati, da smo v letu, ki se 
izteka, skupaj naredili nekaj pomembnih korakov. Naša 
občinaje, kljub različnim hotenjem, zaživela in opravičila 
svoj obstoj in potrdila obstanek. Usmeritev, da do 
spremembe, ki jo želijo vse krajevne skupnosti, 
poskušamo čimveč pridobiti, seje pokazala kot dobra. 
Škoda je le, da nekateri tega nikakor ne morejo doumeti. 
Zavedam se, da bomo tako različni kot smo bili, v to 
skupnost združeni, različni iz nje tudi šli, naša naloga pa 
je, da gre vsak tudi bogatejši.

Območje, kije v sklopu naše občine, že dolgo ni imelo 
poslanca v naj višjem državnem organu. Letos nam je to 
uspelo. Vem, da bom upravičil vaše zaupanje, saj sem 
želel poslanec postati samo zato, da tudi mi dobimo 
ustrezno mesto v tej državi.

Občanke in občani! Želim vam mirne in prijetne 
božične in novoletne praznike, v prihajajočem letu 
pa zdravja, osebne sreče in zadovoljstva. Želim, da bi 
dobro sodelovali in da bi si vsak od nas prizadeval za 
napredek in razvoj slehernega posameznika in občine
|cnt cploti4.

KS SvTAndraž
Spoštovane krajanke in spoštovani krajani! Bliža se 
konec leta in naj mi bo dovoljeno, da se zahvalim 
vsem, ki ste karkoli prispevali, za skupni razvoj 
naše krajevne skupnosti. Spoštujmo doseženo in 
nadaljujmo delo za naš napredek ter boljši osebni 
standard.
Vsem krajanom, občanom in bralcem glasila Občan 
želim zdravo, srečno in uspešno leto 1997.

Albin Druzovič 
predsednik sveta KS Sv. Andraž

OBČAN g
Izdajatelj: Občinski svet občine Destrnik - 
Trnovska vas. Uredništvo: Bojana Kolenko in 
Smiljana Hrastar (KS Destrnik), Marjan Potrč 
(KS Trnovska vas) in Franci Krep.ša (KS Sv. 
Andraž).
Glasilo prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
Destrnik - Trnovska vas brezplačno.
Javno glasilo OBČAN - GLASILO OBČINE 
DESTRNIK - TRNOVSKA VAS - 
V1TOMARCI je vpisano v evidenco javnih 
glasil pod zaporedno številko 1365.
Po mnenju Ministrstva za kulturo Republike 
Slovenije št. 415-594/96 z dne 2.7.1996 spada 
časopis OBČAN, glasilo občine Destrnik - 
Trnovska vas - Vitoniarci, med proizvode, za 
katere se plačuje 5% davek od prometa 
proizvodov.
Naslov uredništva: OBČAN Trnovska vas 42, 
2254 Trnovska vas.
Tel/faks: (1162)757-166
Časopis OBČAN izhaja v nakladi 1400 izvodov. 
Lektor: Bojana Kolenko 
V.d. odgovornega urednika Zmagoslav 
Šalamun.
Tisk in oblikovanje: Štrakl d.o.o., Sv. Trojica
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OBČINSKI SVET

Sv. Urban

BOŽIČNO IN NOVOLETNO 
VOŠČILO

December je mesec, ko praznujemo velik 
dogodek, ki je spremenil obličje naše Zemlje. 
Rodila se je Ljubezen. Kristjani si ne moremo

SV. BOLFENK

BOŽIČNO NOVOLETNO 
VOŠČILO

OZIROMA POSLANICA VSEM OBČANOM 
OZIROMA VSEM UUDEM DOBRE VOUE.

zamišljati leta brez božiča. Proslavljanje tega 
velikega praznika krščanske vere je povezano z 
mnogimi prireditvami, svečanostmi, krašenjem in 
drugimi starimi navadami. A kristjan slavi 
predvsem tiho in predano - v globini svojega srca. 
Zaveda se, da z Jezusovim prihodom prihaja 
naznanilo miru in zaupanja vsem ljudem dobre 
volje.

A glas nebeških poslancev v božični noči se ne 
sliši dovolj glasno. Zato smo priče tolikemu 
trpljenju po svetu, orožje še ni povsem utihnilo, 
še vedno je veliko beguncev in pregnancev daleč 
od svojih domov, še vedno je veliko ljudi brez 
dela. Toliko raznovrstnega trpljenja ...

NAJ NAS PRIHAJAJOČI V HLEVČEK 
NENEHNO VODI IN USMERJA K SEBI, DA 
BI GLOBOKO ZA ČUTILI NJEGOV MIR!

OB NOVEM LEJU NAJ BESEDA: SREČNO (novo 
leto) NAREDI PROSTOR V NAS ZA DRUGE!

Ob tej priložnosti bi se rad, še posebej 
Urbančanom, zahvalil za sodelovanje in vso 
pomoč v tem letu (ob birmi, ob delu in odprtju ter 
blagoslovitvi mrliške vežice in dveh spominskih 
plošč duhovnikoma Karlu Jašu in Leopoldu 
Volkmerju). Bog povrni!

Mihael Valdhuber, urbanskižupnik

Gostišče Cj TOZ C
Vintarovci 45d, Destrnik 
Tel: 753-054

Se. priporoča 
in vam ždi veseie Sožične 
in novo Četne praznike.

FRIZERSKI SALON 
Marta Kaučič s.p.

Vintarovci 45/d 
Destrnik

“Naznanjam vam veliko veselje, ki bo z.a 
vse ljudi. Danes se vam je v Davidovem
mestu rodil Zveličar, ki je Kristus, Gospod.’’

(Lk 2, 10-12)

Počasi sc izteka cerkveno leto in na 1. adventno nedeljo 
smo prižgali prvo svečko na adventnih venčkih, začeli 
smo novo cerkveno leto Gospodovega usmiljenja in stopili 
v neposredno pripravo na jubilejno sveto leto 2000, ki ga 
je razglasil sveti oče (z apostolskim pismom v ZARJI 
TRETJEGA TISOČLETJA). Leto 1997, kije pred nami, 
je posvečeno Kristusu, Očetovi besedi učlovečeni po Sv. 
Duhu. In ker je glavna tema tega leta Jezus Kristus, edini 
odrešenik sveta, včeraj, danes in vedno, se tudi mi obrnimo 
in naslonimo našo prihodnost - naš pogled na Kristusa. 
Kristusa - otroka, Kristusa - učitelja, Kristusa - Odrešenika. 
Naj bo v nas nekaj te Kristusove otroškosti, njegovega 
duha - trdnega, neomajnega zaupanja v prihodnost. 
Bodimo v teh dneh še posebej blizu tistim, ki pričakujejo 
naše pomoči, tople besede, iskrenega pogleda, podarimo 
jim največ, kar jim lahko, podarimo jim del sebe - ne 
bomo osamljeni.
Bodimo preprosti, kakor so bili pastirji v tisti davni 
betlehemski noči, ko so prvi prišli pozdravit dete - Jezusa. 
Bodimo kot trije kralji, ki so šli za zvezdo vodnico in jih je 
pripeljala v Betlehem, podajmo novorojencu darila kot 
trije kralji, ni treba dati srebra, zlata ali mire, človeštvo 
danes (bolj kot kdajkoli doslej) potrebuje mir, prijateljstvo, 
ljubezen, spoštovanje. Pokažimo, da novice, o rojstvu 
Odrešenika, ne držimo sami zase, ampak jo razglašajmo 
povsod, kjer smo - doma v družini, med sosedi, na 
delovnem mestu ali na cesti, povsod oznanjajmo Kristusa 
- ne bomo osamljeni, žalostni, nesrečni ali obupani.
Vam vsem, vašim domačim, sorodnikom, prijateljem in 
znancem naj Novorojeni - Zveličar prinese tisti notranji 
mir, ki ga svet in človeštvo ne moreta dati.
V letu 1997 pa vam želim zdravja, ljubezni in miru, 
osebnega zadovoljstva ter delovnih uspehov. Mir in 
vse dobro.

župnik JožeI Ftajnar

ZAHVALA
Življenje sestavljajo tudi zahvale. Čovek se mora znati zahvaliti, ne 
samo za velike dosežke-dogodke, ampak tudi za majhne stvari.
Leto sc izteka in radi bi sc zahvalili za veliko stvar- za pridobitev novih 
veroučnih - večnamenskih prostorov ob župnišču - v prvi vrsti vam. 
dragi farani bolfenške župnije, sponzorjem, vsem, ki ste prispevali svoj 
dar, ki ste bili pripravljeni prispevati denarno, materialno ali kako 
drugače. Preveč zahval bi sledilo, če bi se zahvaljevali vsakemu 
posamezno, pa naj velja vsem še enkrat skupna zahvala Bog povrni! 

Člani ŽPS Sv. Bollenk, cerkvena ključarja in župnik Jožef Rajnar
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Bliža se čas, ko pregledamo zastavljene načrte, 
njihovo izvedbo in uspešnost poslovanja skozi 
leto. Svet KS Trnovska vas je na začetku leta 
sPrejel načrt del in nalog za celotno območje 
krajevne skupnosti.

Samoprispevek smo razdelili za :
- krajevne ceste - 50 %
' gradnjo zdravstvenega doma - 40 %
" požarno varnost - 5 %
- funkcionalo - 5 %

Dokončali smo zdravstveni dom, čakamo še na 
tehnični pregled in uporabno dovoljenje, nato bo 
Predan svojemu namenu. Se ho to zgodilo še letos?

Stekla je “vodovodna akcija “ Bišečki Vrh - 
Trnovski Vrh - Strmec, kjer je urejenih 75 hišnih 
Priključkov. Izgradnjo hišnih vodovodnih 
Priključkov so finančno ( 100 % ) pokrili 
uporabniki sami, KS pa je krila stroške pri izkopih 
daljših od 100 m.

Razveseljivo je dejstvo, da je vsako leto manj 
cest za gramoziranjc, kajti tudi letos smo asfaltirali 
3 km krajevnih cest :

Črmlja - Sovjak - Biš - R 346 - 1600 m,
Biš - Borovje in Biš - Trebež - 800 m in 
Ločič - Ločki Vrh - 600 m.
Stekla je tudi akcija za. telefonski priključek, ki 

bo končana v prihodnjem letu; oziroma takrat ko 
bodo izpeljane tehnične možnosti za priključitev 
50 novih gospodinjstev. Doslej smo v dveh akcijah 
na telefonsko omrežje priključili 170 
gospodinjstev; v vseh treh akcijah bo tako 220 
gospodinjstev priključenih na telefonsko omrežje.

Stekla so tudi dela pri adaptaciji zadružnega 
doma in preureditvi trgovinskih prostorov v 
samopostrežno kmetijsko poslovalnico.

Okrog deponije sladkorne pese smo postavili 
ograjo in z njo zaščitili fasado na zadružnem domu, 
ki je last KZ Ptuj.

Na pokopališču smo dogradili shrambo za orodje 
in potrebe pogrebnega zavoda Jančič iz Lenarta. 
Bivšo shrambo pa bomo preuredili v čajno kuhinjo 
(za potrebe svojcev umrlih), ko bo pokojnik ležal 
v kapelici na pokopališču.

Župnik in župnijski svet sta v sodelovanju s 
farani, KS in sponzorji preuredila župnijski hlev v 
večnamenski prostor (za mladino iz naše krajevne 
skupnosti).

Potekal je tudi državni projekt - ureditev 
svetlobnega loka za pešce v Trnovski vasi (6 luči 
in pločniki).

KS Trnovska vas sodeluje v občinskem projektu 
asfaltiranja krajevne ceste Strmec - Trnovski Vrh 
- Bišečki Vrh - Vintarovci. Otvoritev bo 
predvidoma prihodnje leto. Projekt financira 
občina - v sodelovanju s krajevnima skupnostima 
Destrnik in Trnovska vas.

Mnogo je bilo prerekanj, nevoščljivosti in še 
česa, pa je bilo vendarle v tem letu mnogo 
narejenega. Kar je ostalo, bo upamo, v prihodnjem 
letu. Želim le, da bi bilo več sloge in sodelovanja 
na nivoju občine. Le s skupnimi močmi bomo 
izvedli začrtane naloge in le tako tudi uspeh ne bo 
izostal.

Marjan Potrč

KS Trnovska vas

ZAHTEVAJO ZAMENJAVO 
PODŽUPANA

V četrtek, 28. novembra, smo se na 2. izredni seji sestali člani sveta KS Trnovska 
vas. Prisotnih je bilo sedem članov, odsotni so bili predsednik sveta Karl 
Vurcer in dva člana sveta (brez opravičilu).
Poudarek in diskusijo smo namenili 2. točki dnevnega reda - Problematika v 
RS in delo predsednika in sveta KS.
Podpredsednik sveta Anton Potrč nam je podal pismeno obvestilo, ki gaje 
Prejel od predsednika, v katerem mu predsednik prepušča vsa pooblastila, 
razen pooblastila o delu na zdravstveni postaji do dokončanja oziroma do 
Predaje zdravstvenega doma svojemu namenu, šele potem bo podal pisno 
odstopno izjavo. V ta namen smo člani sveta sprejeli sklep in dali vsa 
Pooblastila podpredsedniku Antonu Potrču (do 28. februarja 1997). Ker ni 
bilo sodelovanja med občino in KS, ki bi ga moral podpirati predsednik 
Vurcer (kot podžupan), je svet KS predlagal županu Francu Pukšiču, da 
imenuje novega podžupana iz KS Trnovska vas. Priporočamo mu imenovanje 
Manfreda Jakopa za novega podžupana.
Tudi zimski službi smo namenili precej časa. Sprejeli smo ceno za opravljeno 
Pluženje krajevnih cest in določili trase. Po ravninskih cestah bo cena 10.000 
SIT/km, v hribovitem predelu (Trnovski Vrh, Bišečki Vrh) pa 12.000 SIT/km. 
Rluž.iti pričnejo, ko zapade 10 cm snega. Obravnavali smo tudi najemno 
Pogodbo med občino in KS Trnovska vas o uporabi prostorov, kjer deluje 
občinska uprava. Obravnavali smo tudi zapisnik sestanka vodovodnega 
gradbenega odbora. Svet je sklenil, da se preostanek sredstev v enakih delih 
v, ne 70 upravičencem po 11.800 SIT.

Marjan Potrč

SV. ANDRAŽ

VODOVOD VITOMARCI -
ZAKLJUČEK GRADNJE PREČRPALNICE
Konec prejšnjega meseca smo zaključili gradnjo prečrpal niče, ki nam bo v 
prihodnosti zagotavljala vodo. Na našem področju so sedaj trije lokalni 
vodovodi, ki v večji ali manjši meri zagotavljajo bolj ali manj pitno vodo. 
Prcčrpalnica bo služila predvsem za zagotavljanje zadostnega pritiska na 
najvišjih in v najbolj oddaljenih krajih naše fare.
Zgrajena je v Drbetincih (za zgradbo kmetijske zadruge). Vrednost celotne 
investicije znaša skoraj 15 milijonov tolarjev.

Franci Krepča, Foto: DAM

KO V SAMOTI LUČKA ZAGORI
Se so ljudje, osamljeni v bornih hiškah, ostareli, 
zapuščeni od vseh, prepuščeni svoji usodi, ki 
večere preživljajo ob prižgani sveči ali petrolejki.

takšni samo v naši občini, po celi Sloveniji 
?0i Mi pa hitimo v Evropo, v 21. stoletje. 
Žalostno!
S Pomočjo socialnega tolarja v naši občini sta

dva (v življenju nesrečna) srečneža v svojih 
domovih prvič prižgala električnožarnico, svetlo 
luč, ki si je drugače ne bi mogla privoščiti.
V oktobru so jima priključili elektriko.To je stalo 
občino okrog 500.000 tolarjev.
Priklop je delo Elektra iz Ptuja, ostala dela, ki 
sodijo v to investicijo, je izvedel samostojni

podjetnik Otmar Arnuš iz Destrnika. Priključek 
sta dobila Angela Braček vTrnovskemVrhu 6 in 
Milan Kupčič,Trnovski Vrh 8 (KSTrnovska vas). 
V pogovoru z njima sem občutil njuno veselje in 
srečo, saj je to, kot pravita, najlepše darilo v 
njunem življenju in vsem, ki so pomagali, še 
posebej občini, se iskreno zahvaljujeta. Rekla

sta, da odplačevanje mesečnih obrokov ne bo 
problem, saj bosta ta denar vzela od pokojnine, 
oziroma od socialne pomoči.
Pa to tudi ni pomembno, pomembno je, da sta 
dobila elektriko, da jima je zasvetila žarnica. 
Njuni večeri bodo svetlejši in prijetnejši, lahko 
bosta prebrala tudi kakšno knjigo ali časopis.

Marjan Potrč
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marian potrč SLOVENSKIM 60RICAMIMP0ZDRAV
Rad zapel bi pesem vam, 

pesem lepo, ali je ne znam, 
glas iz grla noče priti, 

ker tema je, temni moji sviti.

je uvodni verz v pesniški zbirki Marjana Potrča iz 
Trnovske vasi, ki jo je izdal v samozaložbi. Pesniški 
prvenec je izdal v nakladi 300 izvodov. Pri izdaji so mu 
veliko pomagali sponzorji iz domačega kraja, KS Trnovska 
vas in občina Destrnik - Trnovska vas. Spremno besedo 
je napisal Danilo Muršec, kije oblikoval tudi platnice 
knjige. Ilustracije so delo Romea Štrakla. V podjetju 
Štrakl d.o.o. v Sv. Trojici so zbirko oblikovali in natisnili. 
Knjigo je predstavil na prireditvi Slovenske gorice pojejo 
in plešejo, ki jo pripravlja PGD Biš. Kot sam pravi, so v 
knjigi izšle pesmi, ki so izpoved srca, izpoved življenskih 
trenutkov slovenskogoriškega človeka, ki mu v srcu gori 
ljubezen do soljudi, domačega kraja in svojih najbližjih.

SLOVENSKIM GORICAM V POZDRAV

Ni dežele, kot je moja zemlja, 
tu je sreča, ki me spremlja, 
najtopleje tukaj sonce sije, 
najlepša roža tu mi vzklije,

Slovenske gorice, za vas mi srce bije!

VASICI TRNOVSKI

Trnovska vasica, 
najlepši si kraj, 
katere po svetu, 
sem videl do zdaj.

V vasici živimo 
tako, da je prav 
se gostov veselimo, 
ki pridejo k nam.

Smo šolo zgradili, 
da bi otroci se pridno učili, 
dom krajanov ponosno stoji 
ter vabi vse pridne ljudi.

Zvonik star kraljuje,
Že dvesto let vetru kljubuje, 
zvonov pesem se čuje 
ter vsakega vabi domov.

Stodvajseto leto 
gasilce imamo, 
da ogenj gasijo, 
za žejne skrbijo.

k

Foto: Zmago Šalamun

OB NOVEM LETU

Naj odpre se vsem srce, 
kot na svet’ večer se je nebo, 

kot glas zvona, naj želje pohitijo, 
naj mir, zdravje, srečo vsem želijo.

Naj ljubezen venec vije.
sreče sonce vsem zasije, 

naj razuma čaše zazvenijo, 
naj britkosti in gorje utopijo.

Bel golobček mira naj prinese, 
od veselja srce naj se trese, 

naj slepote noč izgine, 
bolne vse, zdravje naj obišče.

Ob novem letu, roke si podajmo 
brez zavisti si v oči poglejmo, 

naj izpolni se nam srčna želja, 
naj v mir ovita bo vsa zemlja.

Naj novo leto nam prinese, 
dobro vse, hudobo staro naj odnese, 

naj ljudi vse obdari, 
da srečni bomo, zdravi in veseli, 

do konca naših dni!
Deželo to, jaz ljubil bom do groba, 

le njej vsa dana je zvestoba 
in besede, ki jo mati je učila 

ne pozabim je, čeravno tujca bo prisila, 
do konca dni, me ona bo budila!

In pesem premila, 
ki v srcu mi kali, 

v besedi, ki jo mati je učila, 
naj se v pozdrav SLOVENSKIM GORICAM rodi!

In kdo je Marjan Potrč?
Živi v Trnovski vasi, kjer sta z ženo Jožico zgradila hišo.

Marjan v krogu družine. Foto: Zmago Šalamun

Vasica Trnovska 
se hitro budi, 
te radi imamo 
vsi, ki tu živimo.

Zapustil te ne bom 
ker dala si mi vse, 
tam na hribčku za vasjo, 
tam telo se moje odpočilo bo.

Marjan seje rodil 25. decembra 1957. Otroška leta je 
preživel v Bišečkcm Vrhu. Je prvi sin Alojza in Angele 
Potrč - rojene Lešnik. Ima še brata in sestro. Po poklicu je 
pek, ( izučil se je v Živilski šoli v Mariboru ). Sedaj je 
zaposlen v podjetju Lentherm v Lenartu. Poročil sc je 
leta 1988. Navdih za pisanje mu dajeta tudi hčerki 
Aleksandra in Janja.

Pesmi piše od leta 1977, vendar je v pesniški zbirki 
Slovenskim goricam v pozdrav izdal samo pesmi, ki so 
nastajale od leta 1994. Ob obisku mi je pokazal tudi zvezek 
novih pesmi in povedal, da razmišlja o izdaji nove pesniške 
zbirke. Naslova nam ni hotel zaupati.
V Trnovski vasi je zadnjo pesniško zbirko Ptica prostosti 
(leta 1920) izdal Malija Belec iz Bišcčkcga Vrha, pred 
njo pa zbirko pesmi z naslovom Solzna Avstrija (1915 - 
1917), kije bralcem verjetno bolj znana. S pesniško zbirko 
Slovenskim goricam v pozdrav so Slovenske gorice spel 
kulturno bogatejše.

Zmagosta v Šalamun

Čimveč sreče in 
zdravja v letu 1997!

Leto se izteka in rada bi strnila nekaj misli: V tem letu 
seje mnogim, žal, izteklo tudi življenje. Naše življenje 
je minljivo, zato se moramo prej ali slej ločiti od lega 
sveltt.
Želim, da bi nam leto 1997 prineslo zdravja, sreče in 
zadovoljstva. Življenje nam ni vedno postlano z 
rožicami, saj nas tarejo mnoge skrbi. Vedno večje 
brezposelnih in vedno manj je denatja za pokojnine. 
Če pa pomislimo na tiste, ki trpijo v vojni in zaradi 
nje, čeprav niso nič krivi, lahko ugotovimo, da imamo 
veliko prednost, saj živimo v miru.
Vsaj za trenutek pozabimo na težave in se novemu 
letu naproti podajmo z večjim optimizmom. Naj vsem, 
zlasti upokojencem, jesen življenja prinese žarek 
upanja, ki nas bo ogrel.
Naj končam z vzpodbudno mislijo: stopimo v leto 
1997 z upanjem v lepšo in čistejšo prihodnost. Laže 
nam bo.
Vsem bralcem želim vesele praznike, zdravo in 
uspešno novo leto.

Julijana ČernezeI
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TURISTIČNO DRUŠTVO VITOMARCI SE PREDSTAVLJA
TOVihmiarajebiloustanovljenoleta 1994 na pohudo “peščice” krajanov, ki so želeli popestriti turistični 
indružabni utrip vkraju.Tej peščici članov smo se pozneje priključili še ostali in tako šteje dmštvosedaj 56 
članov.
TD Vitomard si je ževzačetkudelovanja zadalo številne cilje. Nekatere smože uresničili, zauresničitev 
ostalih pase boim trudili v prihodnje. Letos smo že tretjič organizirali kolesarski tiim“Spozrtqjsvojkrqj 
zoAotico."Želimodabi postal vsakoletna prva pomladanska akcija.
Že drugo leto smo bili otganizalotji in večinoma tudi izvajalci spomladanske čistilne akcije. Predvsem smo 
se trudili za sanadjodivjihodlagališč ter zbiranje in odvoz kosovnih odpadkov.
Obudi li smo“Vftomankonoč” in jo izpeljali predlani in krni, za izpeljavo v letošnjem letu pa nam je
7nianjkak>nxxiinp(:)gunxvrajjc(irgyni/;rijainizvcdbapovezana/velikinudenarnimi stroški in Iveginjem.
Izdelali in postavili smo koše za smeti, turistične kažipote in oglasne deske, saj smo prepričani, da tudi to 
prispevak lepšemu in prijaznejšemu videzu kraja. Oiganizirali smoekskuizijozačlane društva 
Va; čas sc trudi mo, dabi krajane-vaščane motivirali zasplošno urejenost kraja začimlepšo ureditev dvonšč, 
začimvečještevik) lončnic na bulkorrih in urejenost cvetličnih gredic. Ena od prioritetnih natogje preprečitev 
Srjcnjadi vjih odlagališč in dokončna.sanacija obstoječih. Prav tako v društvu stremimo za tem, dabi obudili 
in ohranili stare ljudske običaje, šege in navade ter popestrili družabno življenje v kraju. 
Zaziromnazapcslenostčlanovčez leto, načrtujemoakcijevzimskih mesecih.Vzačctkunovembra(8.11.96)
srnooig1mizirali'‘li,se6'MzztiMm’rečer”,nakatercmsmovdobiuriprogramanašaljivnačininspesmijo

Iz kolesarskega trima, foto: arhiv TD Vitomarci

Izdelava turističnih tabel, foto: arhiv TD Vitomarci

predstavili krst mošta. V zimskih mesecih bi radi oblikovali skupino ljudskih pevcev in pevk, saj želimo 
ohraniti predvsem stare pesmi. Ovira je pomankanje ljudskih gtidcev, saj želimo vključiti tudi te. Če želi kdo 
sodelovati s svojim instrumentom je vljudno vabljen.
Pozimi želimo vkraju obuditi tudi stare navadekot so: “cajatjepeija.htšenjekoščic, spletanjekošev, štrikanje, 
našivavanje ” in podobno, vse s skupnim ciljem, dabi se ljudje družili in peli.
Kljub temu,da številni turistifoc/tič« in dkifcčjžepcrznajo naš kraj,saj sc številni radi ustavljajo nakmečkih
[m/m\h“Pri Marti” in ‘ ‘Prikapeli’ ’ter v bifejih Rola, Cobra, Lipa, daštevilni ljudje širom Slovenije 
poznajo naše pridekivulcesadjajŠifo:, Toš, Lovrec indrugi), da radi segajo po znanih vinih naših pridetovakev 
(Dnepvič, Pučko, Kostanjevec, Petrovič) želimo zbrati kompletno turistično - gostinsko ponudbe > v kraju v 
obliki prospekta, kraj pabi želeli predstaviti tudi z razglednico.
Zavedamo se, da so vsi zastavljeni cilji povezani s finančnimi sredstvi, a vseeno upamo, dabomo vsi združili 
voljo in srcdstva,dabi jih dosegli.
Ob koncu želim vsem članom in vsem krajanom srečno, zdravo in uspehov polno novo leto 1997.

Predsednik TD Vitomarci Alojz Cigula

VOLITVE V DRŽAVNI ZBOR
Po enem mesecu od volitev v državni zbor je že Požegar, Bišečki Vrh 15 18,52

čas, da občane občine Destrnik - Trnovska vas Korent, Čmrlja 13 25,49

seznanimo z rezultati volitev. Kocmut, Ločič 18 25,00

V 8. volilni enoti - 9. volilni okraj je kandidiral Šketa, Trnovski Vrh 
stara OŠ, Trnovska vas

36
15

50,00
8,43

tudi župan naše občine Franc Puksic, ki ga je Maguša, Sovjak 16 33,33
predlagala SDS. KS Sv.Andraž 52 33,33

V naslednji tabeli je prikazano število glasov, Druzovič, Drbetinci 25 23,81
ki jih je dobil g. Pukšič v naši občini in v ostalih 6 Kostanjevec, Gibina 14 35,90
KS bivše občine Ptuj. Ilešič, Hvaletinci 13 26,53

Hanželj, Novinci 21 25,61

Volišče Št.alasov % Hrga, Rjavci 18 36,00
Vršič, Slavšina 28 38,36

gasilski dom Destrnik 118 77,63 Občina Dornava 186 12,80

osnovna šola Destrnik 99 76,74 Občina Gorišnica 187 9,63

Pisarna KS Destrnik 152 75,25 PČ Grajena 206 23,60

Pihler, Levanjci 79 63,20 PČ Markovci 207 8,33

Praš, Placar 28 45,16 PČ Rogoznica 335 15,93

Lacko, Drstelja 50 63,29 Občina Juršinci 100 8,68

Čuček, Gomilci 27 81,82
Gomilšek, Gomila 31 81,58
Kramberger, Ločki Vrh 59 70,24 Skupni glasovi po KS
Hanželj, Svetinci 88 77,88
Presečki, Zg.Velovlak 27 65,85 Volišče Št.glasov %

Kokol, Janežovci 34 57,63 KS Destrnik 998 66,23

Čuček, Placar 42 51,85 KS Trnovska vas 160 24,16

Nipič, Dolič 60 68,18 KS Sv.Andraž 171 31,30

Krušič, Jirševci 77 67,54
Kocmut, Strmec 27 90,00 Prikazani glasovi pokažejo, da seje za g. Pukšiča (v
gasilski dom Biš 47 35,07 celotni občini) odločilo 47 % volilcev.

Razliko glasov pa je dobil izven občine, kar 
pomeni, da so delo in rezultati človeka bolj cenjeni 
zunaj kot doma. Pomembno je tudi to, da se stranke 
v občini pred volitvami niso mogle ali niso hotele 
dogovoriti, da podpirajo domačega kandidata. 
Zato se vsiljuje človeku logično razmišljanje - če 
ti ne bo pomagal tvoj oziroma domači človek, ti 
bo drugi še manj. Če bi tudi g. poslanec tako 
razmišljal, bi (glede na rezultate) zagovarjal in 
omogočal razvoj (s sredstvi pridobljenimi iz 
državnih ustanov - v kolikor sredstva bodo) samo
tistim, ki so ga na volitvah podprli.

Predsednik KO SDS 
Venčeslav Kramberger
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INTERVJU S PREDSEDNIKOM ODBORA ZA 
GOSPODARSTVO IN KMETIJSTVO JANEZOM ŽAMPOM

OHCAN: Veliko pritožb je bilo na delitev sredstev za 
kmetijstvo v lanskem letu. Koliko sredstev ste lani razdelili 
kmetom?
Janez Žampa: Za leto 1995 je bilo v občinskem 
proračunu za kmetijstvo namenjenih 5.149.200 tolarjev. 
Sredstva smo razdelili na osnovi razpisov, pozneje je 
predlog razdelitve potrdil tudi občinski svet. Sredstva pa 
so bila razdeljena tako: za subveneije 2.589.920 SIT, za 
dotacije društvom 320.000 SIT, za aktive kmečkih žena
280.000 SIT in za agromelioracije 727.831 SIT. Ta sredstva 
so namenska, saj v proračun prihajajo od plačil za 
spremembo namembnosti zemljišča. Pri subvencijah je 
šlo za regresiranje nakupa plemenskih svinj in obnove 
vinogradov. Skupaj je bilo v letu 1995 razdeljeno
3.917.751.00 tolarjev.

OHČAbi7 Kako ste delili sredstva letos ?
Janez Zampa: Letos je bilo v proračunu za kmetijstvo 
predvidenih 6.500.000 tolarjev. Tri milijone sredstev naj 
bi dobili iz republiških virov, vendar smo že takrat vedeli, 
da jih ne bo (V državnem proračunu je bito na tej postavki 
samo 9 milijonov). Za regresiranje semenske koruze smo 
porabili 1.016.593 tolarjev. V časopisu Tedni k smo objavili 
razpis za obnovo vinogradov do 50 arov, ki ne pridejo v 
poštev pri republiškem programu. Od enega milijona 
razpisanih sredstev smo porabili samo 327.234 tolarjev. 
Za več ni bilo kandidatov, čeprav ocenjujemo, daje v naši 
občini preko 200 takšnih kmetij. Prav je, da imamo časopis 
Občan, ki pride v vsako hišo, saj se postavlja vprašanje, 
ali ljudje za denar niso vedeli ali pa ga nočejo imeti, čejim 
ga kdo ponudi. Za tečaj kletarjenja smo namenili 25.000 
tolarjev. Tako smo porabili 1.368.827 tolarjev. Na zadnji 
seji je svet potrdil predlog, da dobijo kmetje v Ločiču 
sredstva v višini 4(X).(XX)S1T, ker so izpadli iz republiškega 
programa f <8000 SIT po kravi). Ta sredstva bomo razdelili 
rejcem, ki bodo dokazali, da so njihove krave osemenjene 
umetno ali s priznanim bikom (zaradi populacije goveda). 
Ob izdelavi geografske karte so geografi ugotovili, daje 
Ločič popolnoma ravninsko območje, za katero ni 
subvencij. Občinski svet je naložil županu, da stori vse 
potrebno, da bo vas Ločič prihodnje leto ponovno v 
republiškem programu, kot vse ostale vasi v naši občini.

OBČAN^Kako boste razdelili ostanek letošnjih sredstev? 
Janez Zampa: Ostanek sredstev bomo razdelili našim 
društvom: Društvu prašičerejcev, Društvu 
govedorejcev in Društvu kmetic za plačilo strokovnih 
predavateljev. Občina bi morala vsa društva bolj podpirati. 
Le društva skrbijo za organiziran gospodarski in kulturni 
razvoj v občini.

OBČAN: Na odboru ste govorili, da bi subvencionirali 
osemenjevanje krav. Kako je s tem?
Janez Zampa: Na odboru je bil res podan predlog 
glede subvencij za osemenjevanje. Finančna sredstva so 
omejena in večina seje odločila za subvencije pri nakupu 
semenske koruze. Prav je, da manjšim kmetijam tudi 
pomagamo. Verjetno bi kazalo bolj subvencionirati razliko 
v ceni za uvoženo seme (je dražje od semena naših 
priznanih bikov). Doza semena elitnih bikov, ne glede na 
pasmo, stane do 60 dolarjev. V govedoreji je treba narediti 
velike premike. Plcmenicc, ki so manj produktivne pri 
mleku, bo treba osemenjevati z biki holandskega oziroma 
belgijskega plavega goveda. To je izjemno mesnati tip 
goveda, izpleni mesa so izredno visoki (do 70%). Drugi 
govedorejci maksimalno selekcionirajo za proizvodnjo

mleka. Subvencioniramo lahko le na osnovi 
osemenjevalnega potrdila o naravnem ali umetnem 
pripustu. Vendar moramo imeti natančen popis črede in 
kvoto denarja za pravilno razdelitev.

OBČAN: Od odbora in tudi svetnikov je slišati, da so 
sredstva proračuna za kmetijstvo premajhna. Po drugi 
strani paše tega denarja niste razdelili. Kje je vzrok? 
Janez Zampa: Gospodarski odbor mora imeti vedno 
nekaj rezervnih sredstev. Ta denar bomo razdelili na zadnji 
letošnji seji. Kmetom smo razdelili tudi republiška 
sredstva, ki smo jih dobili za škodo po neurju (1.231.449 
SIT), na osnovi ugotovitve komisije za elementarne 
nesreče. Tako smo kmetom v letošnjem letu razdelili 
približno 2,5 milijona tolarjev. V občini smo letos asfaltirali 
precej kilometrov krajevnih cest. Te ceste služijo tudi 
kmetijstvu. Zalo moramo občani in tudi odbor za kmetijstvo 
občinskemu svetu priznati, daje del teh sredstev v korist 
kmetijstva, saj tudi ceste koristijo primarni kmetijski 
proizvodnji.

OBČAN: Koliko sredstev za kmetijstvo boste zahtevali v 
proračunu za prihodnje leto in kako jih boste razdelili? 
Janez Zampa: Za prihodnje leto bomo za kmetijstvo 
v proračunu poskušali pridobiti 9-10 milijonov tolarjev. 
Slovenija je pridružena članica Evropske unije in 
proizvodnjo na enoto bomo lahko povečevali samo do 
vstopa. Ob vstopu v EU nam bodo določili kontigente za 
vse kmetijske proizvode. Če bomo takrat imeli visoko 
proizvodnjo na enoto, bomo od EU dobili subvencije in 
tudi trg. Zato bi se morali dogovoriti z bankami za 
subvencioniranje obrestne mere (pri kreditih za gradnjo 
hlevov, za obnovo vinogradov in sadovnjakov). Če bomo 
prišli v EU z neobdelanimi oz. ekstenzivno obdelanimi 
hribi, bo kasneje zelo težko obnavljati in prodirati na 
evropski trg. Pri prašičih visoko selekcionirane na meso 
in populacijo. Pri govedu pa na eni strani živali z visoko 
produktivnostjo mleka, na drugi pa z razvojnimi geni za 
pridobivanje mesa.Tako bi ustvarili večjo proizvodnjo in 
narodni dohodek. Tak sistem so po prvi svetovni vojni 
uporabile vse države, ki so spadale pod zahodno unijo. 
Evropa, kije prej uvažala žito in meso iz dragih držav, ima 
danes viške hrane.To je moje razmišljanje in ponudba 
občinskemu svetu ter občanom. V agrarnem prostoru je 
rešitev samo velika proizvodnja na enoto.Ta poceni strošek 
in da večji dohodek. Pri mali proizvodnji so stroški veliki 
in dohodek majhen in, kolje pri nas modna beseda, se ne 
splača.

OBČAN: Kaj bi se zgodilo, če bomo jutri polnopravni 
člani Evropske gospodarske skupnosti?
Janez Zampa: Če bi se to zgodilo jutri, ase ne bo, bi 
se kmetijstvo znašlo v zelo težkem položaju, ker imamo v 
povprečju nizko proizvodnjo na enoto. Industrija bi bila v 
boljšem položaju, ker je pri nas delovna sila cenejša. Prišli 
bi tuji podjetniki, zaposlili ljudi in s tem dvignili standard. 
Naša živilska industrija tehnološko ni pripravljena, nima 
blagovnih znamk, je zelo neenotna ter nima dogovorjenih 
programov. Kmetje smo slabo organizirani, zadružništvo 
imamo samo na papirju. Ko so v Sloveniji (Veto 1992) 
ustanovili kapitalne dražbe (med njimi tudi Kmečko 
družbo), je zadružništvo kapitalno propadlo. Osebno 
menim, da so bila nepovratna sredstva po letu 1987 (ob 
padcu Markovičevega programa), zgrešena. Dolžnost 
občin in države je, da slovensko kmetijstvo podpre s krediti 
z nizko obrestno mero - za investicije in obratni kapital

(nabava gnojil in zaščitnih sredstev). Nekaj denarja iz 
občinskega proračuna bi morali zagotoviti tudi za 
izobraževanje. Od svetovalne službe imamo zelo malo, 
ker je postala birokratska in strokovno prenizka. Ob 
vstopu v Evropo moramo imeti za svetovalce visokošolske 
učitelje, ki natančno vedo, kaj se v evropskem agrarnem 
prostoru, v proizvodnji in na trgu dogaja. Zelo hitro 
moramo spoznati trende v zahodni Evropi. Živeli bomo v 
njihovi družbi, imeli njihov standard, kulturo pa tako 
imamo enako. V zahodni Evropi je modna muha biohrana. 
Biohrano si lahko privošči tista država, ki ima visok stan
dard in skupino ljudi z debelo denarnico, da jo kupi- 
Vprašljivo je, kaj sploh je bio?

OBČAN: V eni od prejšnjih številk našega časopisa, ste 
bili v pismih bralcev grajani, da se niste držali dogovora 
in ste podprli sprejetje proračuna. Lahko to pojasnite? 
Janez Žampa: Res je, na odboru smo rekli, da 
proračuna ne bomo podprli, če ne bo več sredstev za 
kmetijstvo. Pri taki odločitvi vsakdo začne resno 
razmišljati, kaj prinese več koristi. Voljena oseba se ne 
more odločati za svoje osebne stvari, ampak za prostor, za 
kateregaje voljen. Te graje ne zamerim, vendar moram 
reči, da sem bil presenečen. Če občinski proračun ne bi bil 
sprejet, danes ne bi imeli toliko kilometrov asfalta v občini, 
ne bi gradili vodovoda, skratka življenje v občini bi se 
zaustavilo. Po moji presoji bi bilo skrajno napačno, da bi 
proračun padel. Nastala bi večja škoda, kot sedaj, ko je za 
kmetijstvo neposredno namenjenih nekaj manj sredstev. 
Menim, da sem se pravilno odločil, saj bomo leto zaključili 
s pozitivnimi rezultati.

OBČAN: Kako je z urejanjem vodotokov v naši občini? 
Janez Zampa: Imamo celo vrsto potokov, ki 
poplavljajo.Te vode danes urejajo posamezniki ali preko 
vodne skupnosti. Imamo pa izjemen projekt - regulacijo 
potoka Rogoznica. V njem sodelujejo občine Dcstrnik- 
Trnovska vas, Lenart in Ptuj. Pri Rogoznici ne moremo 
več kriviti države. Na potezi so lastniki zemljišč, da 
ustanovijo konzorcij in zagotovijo minimalna sredstva, 
država pa bo izdelala projekte in izvedla regulacijo. Lastniki 
zemlje v rogozniški dolini so pred odločitvijo.

OBČAN: Leto se izteka, pročun, o katerem sva veliko 
govorila, je porabljen, kaj bi kmetom svetovali za 
prihodnjejeto ?
Janez Žampa: Najprej bi vsem, ki so mi zaupali 
mandat, zaželel ob božiču in v novem letu veliko družinske 
sreče in ljubezni, zdravja ter veliko uspehov pri delu. 
Uspehe bomo imeli, če bomo po svojih močeh spremljali 
znanje. Božič je praznik ljubezni in spoštovanja. Želim 
tudi, da bi v naši občini zavladalo medsebojno spoštovanje 
in ljubezen ter priznanje tistega, kar je dobro, slabo pa si 
odpustimo.

Zmago Šalamun

RADIO
96,4 MHz

Slovenske gorice
Trg osvoboditve 5, Lenart, tel: 062/723 322, 723 323, fax: 062/723 322
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sv.ANDRAŽ PRAZNOVALI KRAJEVNI PRAZNIK
V soboto, 30. novembra, so v Vitomarcih pripravili proslavo v počastitev krajevnega 
praznika KS Sv. Andraž. V kulturnem programu, ki gaje pripravilo KUDVitomarci, so 
nastopili: Zenski pevski zbor, Mladinski tamburaški orkester in Otroški tamhuraški 
orkester. Poročilo o delu v letošnjem letu je podal predsednik sveta KS Sv. Andraž 
Albin Druzovič. Povedal je naslednje: "V letošnjem letu smo zaključili z akcijo 
“telefonije”, ki je bila naj večji projekt v naši KS. V rednost investicije znaša 90 milijonov 
tolarjev. Krajani so prispevali 25 milijonov, ostala sredstva pa TELEKOM in drugi 
državni viri. Letos nam je uspelo zgraditi glavni vod vodovoda od Trnovske vasi do 
Vitomarcev (v dolžini 3800 metrov). Končujemo dela na prečrpalnici. Vrednost teh del je 
40 milijonov tolarjev. Za to investicijo smo iz države pridobili 15 milijonov, ostali denar 
je prispevala KS (iz sredstev glavarine) in iz namenskega samoprispevka. Septembra 
smo svečano odprli prenovljen gasilski dom in v nadgradnji socialno stanovanje za 
Stanka Krajnca. Vrednost investicije znaša 12 milijonov tolarjev. Država je prispevala 
4 milijone, ostala sredstva pa občina in seveda gasilci s prostovoljnim delom, nekaj pa 
tudi z denarjem. Sami veste, da smo letos pričeli rekonstrukcijo - adaptacijo mrliške 
vežice, ki je to jesen dobila novo obliko. Do sedaj smo vanjo vložili 2 milijona. 
Predvidevamo, da bomo dela končali prihodnje leto. Vzdrževanje krajevnih cest in drugih 
infrastrukturnih objektov nas stane letno slaba 2 milijona. Letos smo v naš življenski 
prostor vložili 160 milijonov tolarjev. Veliko stvari seje premaknilo. Letos smo dobili 
tudi novi zvon."
Govoril je tudi o delovanju društev v KS. Omenil je KUD Vitomarci, Turistično društvo 
Vitomarci, Gasilsko društvo Vitomarci, Nogometno društvo, Strelsko družino, Društvo

Mladinski tamburaški orkester KUD Vitomarci med nastopom.

gospodinj in Lovsko društvo, ki se bori za svoj življenski prostor - lovišče. Dotaknil se 
je še problema lokalne samouprave.
Prisotnim je spregovoril tudi državni poslanec in župan naše občine Franc Pukšič, kije 
med drugim povedal: “O rezultatih, o katerih je prej govoril vaš predsednik sveta KS, 
samo to: čestitam. Dela se pač tam, kjer ljudje hočejo delati, tam, kjer ne spijo in ne 
tarnajo. Vitomarčani nikoli niste spali in tarnali, ampak delali.”
Po zaključku proslave so pripravili še pogostitev v gostilni Rola.

Tekst in loto: Zmago Šalamun

V SPOMIN ŽRTVAM 2. SVETOVNE VOJNE
Ob bolfenškem žegnanju in krajevnem prazniku 
so na cerkvi Sv. Bolfenka odkrili spominsko 
ploščo žrtvam druge svetovne vojne. Prisotnim je 
spregovorila Marija Pelci. Na željo nekaterih 
krajanov objavljamo njen govor:
“Se enkrat prisrčen pozdrav častitemu škofu dr. 
Vekoslavu Grmiču, vsem navzočim duhovnikom, 
županu občine, predsedniku sveta KS Karlu 
Vurcerju, predsedniku Društva mobiliziranih 
Slovencev v nemško vojsko Janku Repiču, vsem 
gostom, ki ste prišli od blizu in daleč, ter vsem 
našim župljanom. Lepo prosim, da ste nekaj minut 
mirni in tihi, kot na pokopališču ob grobu svojcev, 
Prisluhnite mojim besedam in z nami sočustvujte. 
Pokopati mrtve, pokloniti se njihovemu spominu, 
°b grobu pozabiti na morebitna nasprotja, obeležiti 
prostor, kjer počivajo, postaviti spomenik, ki naj 
tudi poznejšim rodovom govori o njihovem 
zemeljskem obstoju, to so prvine civilizacije in 
krščanstva.
tudi pred nami je na cerkvenem zidu pritrjena 
spominska plošča, na kateri so vklesana imena 
Daših dragih svojcev. Za vsakim imenom je 
življenje, ki je bilo in ga nikoli več ne bo, kajti 
ujihova trupla počivajo nekje daleč od doma, daleč 
°d njihovih dragih. Nihče se nikoli ne ustavlja ob 
kraju, kjer so umrli, nihče jim ne prižge svečke ali 
Posadi rožice. Zapuščeni so od vseh, niso pa 
Pozabljeni, ker jih naša ljubezen in spoštovanje 
spremlja tudi onkraj groba. Res so telesno mrtvi, v 
duhu pa še vedno živijo med nami.
Mladi fantje, ki so komaj začeli živeti, so bili 
Prisilno mobilizirani v vojsko. Nihče ni šel 
Prostovoljno. Če vpoklica ne bi ubogali, bi s tem 
spravili v nevarnost in verjetno tudi v smrt svoje 
starše, brate in sestre. S tem, da so šli na fronto so 
'ošili življenja mnogim ljudem. Ti mladi fantje so 
'ned vojno zelo dosti pretrpeli. Bili so poslani v 
Pekel - na bojišča zahodne in vzhodne Evrope ter

severne Alrike. V vročini, blatu, dežju in snegu, v 
mrzlih in dolgih zimah prostrane Rusije so živeli 
dan in noč, mesece in leta v strelskih jarkih in 
doživljali grozote na frontah 2. svetovne vojne. 
Tu so fantje preživljali rosna leta svoje mladosti. 
Naj večja želja vsakega izmed njih je bila, da bi se 
čimprej zdrav izvlekel iz te grozote in se vrnil v 
domači kraj, v domačo toplo hišo, med svoje ljube. 
Njihove srčne želje so bile zaman. Nikoli več se 
niso vrnili. Preluknjale so jih krogle, prebodli so 
jih bajoneti, raztrgale sojih granate, zmečkali so 
jih težki tanki. V zadnjih vzdihljajih so mnogi 
klicali svoje ljube. Toda nihče od dragih jih ni 
slišal, nihče pobožal, nihče jim ni lajšal trpljenja. 
Za njimi ni bilo pogrebov in pogrebnih svečanosti, 
ker za to ni bilo časa, ne možnosti. Nimajo ne 
grobov, ne spomenikov. Doma sojih zaman čakali 
objokani in nesrečni svojci. Predvsem matere so 
do svoje smrti upale, da sc bo njihov sin vrnil in 
jim padel v naročje. Mnogim materam je nesrečna 
izguba ljubega sina, oziroma ljubih sinov, ker so 
nekatere matere izgubile tudi dva ali tri sinove 
(Muršečeva mama v Bišu je izgubila dva, 
Krajnčeva mama v Sovjaku pa tri) izkopala prerani 
grob. Njihovi upi, njihove sanje so bile z njimi 
pokopane.
Tudi starejši možje in žene so morali med drugo 
svetovno vojno zapustiti domače ognjišče, starše, 
brate in sestre, nekateri tudi svoje drobne otročičke 
ter sc v spremstvu pušk in bajonetov preseliti v 
temne, neprijazne prostore zaporov. Tu so 
doživljali kruta mučenja in ponižanja, čakali na 
nerazumljivo sodbo. Bili so obsojeni na smrt. Upali 
so le na čudež, ki pa ga ni bilo. V mislih in svojih 
pismih so se poslavljali od svojih dragih in sc od 
njih poslovili za vedno. Čakali so na usodni dan, 
ko sojih iz zapornih celic prignali na dvorišče in 
postavili pred zid. Strašni trenutki! Zavezane oči, 
povelje: “Polni puške!”, drugo povelje: “Meri”,

tretje, najstrašnejše, povelje: “Streljaj!" Padli so 
v lastno kri in umrli. Nedolžni so bili, ničesar niso 
zakrivili. Umrli so le zato, ker so bili Slovenci. Za 
njihovo smrtjo bila kriva druga svetovna vojna. 
Vse nedolžne žrtve, katerih imena so na plošči, bi 
nam, živečim, rade povedale še to: Dragi svojci, 
dragi prijatelji in znanci, dragi Bolfenčani in drugi 
navzoči! Kot dobri kristjani smo po srcu boljši od 
tistih, ki so nas poslali v smrt. Odpuščamo vsem, 
ki so krivi naše smrti. Vas, živeče, pa lepo prosimo, 
bodite dobri, hudo vračajte z dobrim, odpuščajte 
in ne maščujte se, temveč živite v medsebojni 
ljubezni in spoštovanju. Kjer je ljubezen, tam ni 
sovraštva in tudi ne vojn. To je garancija, da se 
nikoli več ne bodo vrnile grozote, ki smo jih 
doživljali med drugo svetovno vojno. Prosimo vas 
tudi, da se pogosto ozrete na to ploščo, kjer so 
vklesana naša imena, v mislih obujajte spomine 
na nas in molite za nas. Včasih nam prižgite svečko 
in položite kakšno rožico. To so prošnje naših 
žrtev. Prisluhnimo jim, poslušajmo jih! Torej, dragi 
navzoči! Mislim, da bo ta spominska plošča 
postala dragocena lastnina naše farne cerkve, 
lastnina vseh faranov bolfenške župnije, ne samo 
tistih, ki imajo na njej zapisana imena svojcev. S 
to ploščo bo v marsikatero bolfenško hišo v duhu 
spet stopilo 36 ljudi, žrtev druge svetovne vojne, 
ki so to hišo zapustili pred pol stoletja.
Spominske plošče postavljamo iz dveh namenov: 
prvič - v spomin našim dragim in drugič - v 
opomin nam vsem, ki se ob ploščah ustavljamo, 
v opomin vsem ljudem, tudi našim voditeljem, 
da bi nas miroljubno vodili. Prosim vse navzoče, 
da z minuto molka počastimo naše žrtve. Ohranimo 
v naših srcih živ spomin nanje.
Ob koncu še iskrena hvala vsem, ki so na kakršen 
koli način pomagali, da seje zamisel o spominski 
plošči lahko uresničila in je ta danes pritrjena na 
naši cerkvi. Marija Pelci
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KMETIJSKI NASVET

SLOVENSKO KMETIJSTVO IN EU
Kmetijstvo in kmetijska proizvodnja imata v slovenskem prostoru zelo 

pomembno vlogo, saj je 11,5 % zaposlenih v Sloveniji vezanih na to vrsto 
proizvodnje. Slovensko kmetijstvo ima v primerjavi z drugimi, posebej s 
kmetijsko razvitimi deželami, zelo velik delež gozdnih in majhen delež 
njivskih površin. Velik problem predstavlja relief - 2/3 kmetijske zemlje leži 
na področjih s težkimi pridelovalnimi razmerami. Slaba je tudi struktura rabe 
njivskih površin, saj imamo zelo velik delež absolutnega travinja in zelo 
malo njiv. S 4,9 odstotnim deležem kmetijstva v bruto domačem proizvodu 
(BDP) se lahko primerjamo s kmetijsko najmanj razvitimi državami Unije 
(Portugalska, Grčija).

Tabela ): Pomen kmetijstva v Sloveniji, LIJ in državah Cefte
SLOVENIJA EU CEFTA

Površina (km j,Wl 20 3240 534
Prebivalstvo (0()0) 1 996 >68 454 64 400
Gostota naseljenosti (Štev. pivbAm) 98.3 113.7 120 6
Kmetijska zemljišča (000 ha) 862 141 490 31 459
Delež kmetijske v skupnih površinah (%) 42 5 43.7 58 9

Kmetijske površine-prebivalca 0 43 0.44 0.44
Njiv prebivalca 0.12 0.21 0.35
Delež zaposlenih v kmetijstvu (%) 11.5 5.7 14.5
Bruto družbeni prihodek ( nul ekujev) 12 5,905 170
Bruto družbeni prih./ prebivalca (ekujev) 6 132 15 972 2 640
Kmetijstvo v BDP (%) 4.9 2.5 5,6
Kmetijski BDP/zaposl. v kmet. (ekujev) 5 918 17 207 I 932

Če primerjamo velikostno strukturo, opazimo, da so slovenske kmetije v 
povprečju 4-krat manjše kot v EU, imamo zelo malo čistih kmetij, nizka je 
globalna produktivnost ( 4-krat več delovne moči na ha zemlje). Slovenski 
povprečni pridelki močno zaostajajo za evropskimi (graf 1,2). Razen izjem 
(mleko,perutnina, hmelj) Slovenija še vedno pridela manj, kot je njena poraba 
(graf 3). Po ocenah Evropske komisije bo Slovenija ostala še naprej velika 
uvoznica hrane, kar ji daje pri vključevanju v EU prednost pred ostalimi.

Graf 2; Povprečna mlečnost na kravo(v kg) v Sloveniji in EU

Graf 3: Stopnja samooskrbe pomembnejših kmetijskih proizvodov v 
Sloveniji in EU v letu 1994

Posebno težavo predstavlja tudi struktura pridelave, saj se kmetije (zaradi 
dohodkovne privlačnosti) večinoma posvečajo delovno intenzivni pridelavi, 
s tem pa izgubljamo kmetijsko proizvodnjo, kjer je potrebno na enoto 
proizvoda vložiti malo energije.

Trenutno je za slovensko kmetijstvo značilno, da sc razmere slabšajo, 
predvsem v živinoreji, poljcdcljstvu in vinogradništvu. Pridelovalec mesa 
postavlja v neenak položaj predvsem uvoz iz tujine. Naši rejci imajo težave s 
prodajo mesa po (za njih) še sprejemljivi ceni. Cena mleka je zadovoljiva, s 
tem, da so presežke mleka znižali s poostrenimi higienskimi ukrepi. V 
poljedelstvu vlada zadržuje cene samo pri pšenici in sladkorni pesi, zaradi 
česar sc oži kolobar, saj pridelovanje krompirja in krmnih žit ni stimulativno. 
Oljnice pa (kljub velikemu pomenu, zapisanem v strategiji razvoja kmetijstva), 
domala izginjajo iz naših polj. V oljarstvu še vedno prevladuje monopol 
oljarn (cenen uvoz rafiniranega olja). Domače vinogradništvo prav tako 
izgublja zaščito pred tujim uvozom. K nam prihajajo tuja (v primerjavi z 
našimi) zelo cenena vina. Ker klimatska in talna razgibanost našega terena ne 
omogoča velikih serij posameznih sort kvalitetnih vin, kar je pogoj za dobro 
in zanesljivo prodajo na tujem trgu, lahko naše vino prodajamo praktično le 
doma. Razmere se še slabšajo, saj so nasadi trte v glavnem stari, a jih zaradi 
velikih investicijskih stroškov prepočasi obnavljajo.

Med poglavitnejšimi vzroki za takšno stanje je pričetek prilagajanja 
slovenskega kmetijstva za vstop v EU, saj s prostim uvozom hrane po svetovnih 
cenah nižajo cene doma pridelane hrane. Pri tem pa država pozablja na dodatno 
podporo domačemu kmetu, (kot jo imajo kmetijci v EU). Takšen položaj 
slabša naše kmetijstvo v vseh vidikih, kar pa se ne bi dogajalo, če bi že bili 
včlanjeni v EU.

(nadaljevanje v naslednji številki) 
inž. agronomije Manfred JAKOP

REZULTATI DEU 
KS DESTRNIK

Iztekajoče leto 1996 je bilo v Destrniku eno najuspešnejših. Plačevati 
smo pričeli krajevni samoprispevek, katerega 50 % se deli v vasi (na 
prebivalca) z drugo polovico pa sc sofinancira gradnja šolskega prostora. 
Poskusno smo pričeli plužiti ceste. Pri lem se pojavljajo težave, ker ni 
večjega interesa za opravljanje te dejavnosti. Manjkajo snežni koli, saj 
bi jih morali nabaviti in postaviti krajani sami. Spomladi smo izvolili 
novi krajevni svet in vaške odbore po vaseh. Zaključili smo gradnjo 
vodovodnih priključkov v vaseh Placar in Jancžovci. Glavnina del na 
pokopališču je zaključena, tudi mrliška vežica je dograjena. Pokopališče 
bomo urejali naprej. V prihodnjem letu, bi radi uredili jamo za odpadke 
pokopališča, ker pomeni odvoz smeti velike stroške. Poleti smo pričeli 
graditi šolski prostor ob šoli Destrnik. V 15 vaseh so gradbeni odbori za 
modernizacijo cest pričeli pripravljalna dela na cestnih odsekih, ki so v 
celoti dobili asfaltne prevleke. Za zaključna delaje ponekod zmanjkalo 
časa in denarja. Dela bodo dokončali spomladi. Zmanjkalo je časa, da hi 
v Gomilcih, Jancžovskcm Vrhu in Levanjcih izvedli preplastitve cest, 
za katere so krajani prispevali potrebna sredstva. KS je z izvajalcem 
Gradis - Nizke gradnje Maribor sklenila pogodbo o izvedbi. Potrebna 
sredstva so nakazana in delo bo opravljeno takoj, ko bo to mogoče. V 
Strmcu in Jiršovcih teče akcija izgradnje hišnih vodovodnih priključkov. 
V prihodnjem letu bomo pričeli graditi vodovod v smeri Gomila, lahko 
pa ga bodo zgradili tudi v zaselku Vintarovski Vrh. Če bi to delo 
predstavili v številkah, bi govorili o več slo milijonih tolarjev. Za 
realizacijo teh nalog je bilo treba veliko osebnega odrekanja krajanov, 
prenckatera opravljena pot, veliko opravljenega dela, da danes to imamo. 
Vsem društvom v naši KS, osnovni šoli, županu in vsem krajanom iskrena 
hvala.
Vsem krajanom želimo ob božičnih in novoletnih praznikih veliko 
zdravja in sreče.

Svet KS Destrnik

Plenica Krompir Sladkor

Graf 1: Povprečni pridelki(tZha) v Sloveniji in EU v letu 1994
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PREJELI SMO

ZAKAJ NE DRUGAČE ?
!• novembra je bila na pokopališču v Destrniku otvoritev mrliške vežice. Pri zasnovi 
programa otvoritve smo želeli, da bi v programu nastopil tudi “Mladinski cerkveni 
pevski zbor.”
Ob obisku pri zborovodkinji gospodični Lidiji Šalamun je le ta izrazila bojazen, da bi 
mladinski pevski zbor lahko izvajal program skupaj s "starejšim pevskim zborom ", 
•Svoj dvom je argumentirala s preteklostjo, v kateri seje šel starejši pevski zbor igrice, s 
katerimi je hotel onemogočiti delo mladinskega pevskega zbora.
Z argumenti, ki jih je navedla gdč. Šalamun, so seznanjeni tudi župan Franc Pukšič, 
farni župnik Mihael Valtliuber in podžupanja.Julijana Černezel.
Po vsem tem se zastavlja vprašanje: “Kdo lahko naredi red med dvema zboroma?” 
Verjetno vsak sam dela red na svojem dvorišču. Dvorišče obeh pevskih zborov je 

cerkev. Kdo skrbi za cerkev - se ve. Zanjo odgovarjata lami župnik in župnijski svet, ki 
so ga izvolili farani, zastopal naj bi njihova mnenja o vodenju fare. Župnijski svet nista 
samo g. župnik in g. ključar, ki vodita delo, ampak so to vsi člani, ki so bili izvoljeni v ta 
organ. V lem primem žal ni tako. To trditev lahko zagovarjam, saj sem na začetku gradnje 
vežice prisostvoval sestanku cerkvenega sveta.
Čas hitro mineva. Tudi čas “Mladinskega cerkvenega pevskega zbora" bo hitro minil, 
če ne bo dobil mesta, ki mu pripada glede na rezultate dosedanjega dela. Torej - g. župnik 
in cerkveni svet - poteza je vaša.

Venčeslav Kramberger

FORMIN

NOVA VIŠJA GASILSKA ČASNIKA
V petek, 22.novembra, je v Forminu v organizaciji Gasilske zveze Slovenije 
in PGD Formin potekala podelitev napredovanj za tečajnike, ki so uspešno 
zaključili tečaj za čin višjega gasilskega časnika na Igu pri Ljubljani. Med 
zbranimi so bili tudi predsednik Gasilske zveze Slovenije Ernest Ori, 
podpoveljnik gasilske zveze Matjaž Klarič, poveljnik podravske regije 
Stefan Vidovič, predsednik Gasilske zveze Ptuj Franc Simeonov in 
predstavniki domače gasilske zveze. Dobrodošlico je vsem zbranim izrekel 
tudi ž.upan občine Gorišnica Slavko Visenjak.
Vsi govorniki so se strinjali, da lahko le znanje in redno usposabljanje 
prispevata k uspešnemu in strokovnemu zagotavljanju požarne varnosti. 
Napredek in razvoj gasilstva na Slovenskem sta v veliki meri odvisna od 
kadra, ki v gasilstvu dela in odloča. Posebej poudarjajo prenos znanja na 
mlajšo generacijo, saj je ena izmed nalog višjih gasilskih časnikov 
izobraževanje in strokovno usposabljanje članstva po gasilskih organizacijah. 
Po slavnostnih nagovorih sta predsednik in podpoveljnik Gasilske zveze 
vsem tečajnikom podelila napredovanja v čin VGČ. Med skoraj 30 
tečajniki,ki so uspešno opravili tečaj sta tudi člana iz Prostovoljnega 
gasilskega društva Biš; Alojz Fekonja in Manfred Jakop. S tem 
napredovanjem ne bo pridobilo samo njuno domače društvo, ampak tudi 
nova gasilska zveza v občini, ki jo pravkar ustanavljajo. Oba upata in 
želita, da znanja, ki sta ga na tečaju pridobila, v praksi ne bo potreb 
velikokrat uporabiti.

Zmago Šalamun

LEOPOLD VOLKMER
začetnik posvetne verzifikacije na Slovenskem

Rojenje bil v Ljutomeru. Gimnazijo je obiskoval v Varaždinu, filozofski in teološki študij 
pa je končal v Gradcu, kjer je opravil tudi leto praktičnega pouka. Nato je pričel svojo 
vzgojno -izobraževalno dejavnost kot vzgojitelj in vodja zasebne normalke in nižje 
gimnazije na Ptuju. V faro Sv. Urbana na Destrniku je prišel kot kaplan. V župnišču je 
ustanovil zasebno šolo (nekaka normalka in nižja gimnazija), v kateri je vzgojil precej 
pomembnih učencev.
30. novembra 1803 so duhovniki s privolitvijo pokrajinskih oblasti ustanovili 
svetourbansko akademijo, katere član je bil tudi Volkmerfpoglavitni namen akademije je 
bil, da "organizirajo naš jezik"). Služboval je tudi vVumpahu in v Dvorjanah. Ko seje 
upokojil, seje vrnil na Destrnik, kjer je tudi umrl. Pokopan je tudi na tukajšnjem 
pokopališču.
Obsega in vsebine Volkmerjevega dela ni mogoče natančno določiti, saj je ohranjenih le 
deset rokopisov (dve pridigi, dva osnutka s pridigo, prepis nemških pesmi v gotici, dve 
cerkveni pesmarici in prvi de! zbirke posvetnih pesmi), med tiski pa prevod predpisane 
cerkvene pesmarice, dvojezična mašna pesem (Te Deum) in Hvala kmetičkega stanu ino 
tobačje trave.
Izdajo Volkmerjevih pesmi je leta 1836 pripravil Anton Murko. V zavesti Slovencev je 
Leopold Volkmer ostal kot pesnik in skladatelj nabožnih in posvetnih pesmi, avtor 
fabul, obrednih besedil ter kot pridigar, prevajalec, učitelj in vzgojitelj.
Ob 180-letnici smrti pa je našel svoje mesto tudi na Destrniku (v fari Sv. Urbana) in 
upamo, da bo njegovo delo med ljudmi živelo še naprej.

Bojana Kolenko

PRIPRAVA COCKTAILOV
Mešanje barskih pijač je eno najzanimivejših, (če ne celo najbolj zanimivo) 
del v gostinstvu. Z mešanjem pijač lahko v baru dobesedno "sproščaš 
energijo". Mešanje barskih pijač ali cocktailov je v svetu zelo razvito, z 
veliko hitrostjo pa se prebija tudi v Slovenijo. Cocktaile lahko mešamo iz 
nešteto vrst alkoholnih in brezalkoholnih pijač. Poznamo tudi sadne, 
zelenjavne, mesne in ribje cocktaile, vendar so ti v gostinstvu delo kuhinje. 
V svoji rubriki se bom posvetil samo mešanju barskih cocktailov. Seveda 
potrebujemo za pripravljanje cocktailov posodo. Za mešanje uporabljamo 
mešalnik. To je ročni mešalnik, saj pride pri njegovi uporabi do izraza 
barmanova tehnika in izvirnost.
Ker se bliža novo leto, vam bom predstavil enostaven, vendar zelo okusen 
cocktail. Poimenoval sem ga "Na zdravje, malo drugače."
Zmešamo 1/3 italijanskega rdečega vermuta, 2/3 bourbonskega viskija 
(ameriški) in brizg augosture. Pijačo serviramo v kazarcu za cocktail, 
okrasimo s češnjo, še prej pa jo obrizgamo z limonino lupino.
Na zdravje !

D. Lovrenčič, SŠGTMaribor

Foto: Laura
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Naše Želje
- da bi iznašli zdravilo za virus HIV
- da bi se imeli vsi ljudje radi
- da bi bilo manj nasilja
- da bi bila na kocertu skupine Caught in thc Act
- da bi imela mamo
- da bi bili vsi srečni in zadovoljni
- da bi šla na morje
- da bolni ljudje hitro ozdravijo
- da se starši ne bi kregali
- da bi se sošolci med seboj imeli radi
- da se gradnja telovadnice čim prej konča
- da bi vsi otroci imeli dovolj kruha
- da bi po vsem svetu zavladala mir in sreča

To je le nekaj želja učencev OŠ Destrnik. Vsak ima 
še tisoč in eno željo. Naj se jih čim več uresniči!

NOVOLETNE ŽELJE UČENCEV 
4. razreda OŠ Trnovska vas

Želim si, da bi bili srečni in bi se imeli radi. Rad 
bi imel v šoli prijatelje.

Gregor
Naši družini želim zdravje, srečo, ljubezen. Želim, 
da ati ne bi izgubil službe. Sestri Nataliji želim, da 
bi čimprej shodila.

Dejan
Vsem želim veliko zdravja in veselja.

Jožek
Želim si zdravja, veselja in sreče. Babica naj bo 
zdraha v letu 1997.

Primož
V moji družini naj bodo vsi zdravi. Naša hiša 
naj še dolgo stoji.

David
Želim,da bi bila zdrava, srečna. Sestrica naj se 
dobro uči.Ati naj še dolgo ima službo.

Martina
V svetu naj bo mir. Rada bi bila, da bi se v družini 
imeli radi.

Tadeja
V letu 1997 si želim, da bi bili vsi zdravi, veseli, 
zadovoljni. Želim si dober uspeh v šoli.

Tanja
Želim mir, zdravje, zadovoljstvo,uspeh. Želim, 
da bi se Janez in Mirjana poročila.

Aleš
Želim zdravje, veselje, ljubezen in srečo v družini.

Marko
Želim si sneg. Naj bo mir v svetu. Želim, da ne bi 
pokali s petardami.

Dejan
Moji družini želim v letu 1997 veliko zdravja in 
sreče. V šoli bi bila rada uspešna.

Tadeja
Dedku želim, da bi bil zdrav.

Andrej
Prijateljem želim mnogo sreče.

Robi
Opolnoči bi rada videla rakete.

Želim si nove adidaske.
Nena

Leon

Vsi me naj imajo radi.
Gabrijela

V ti, J991 ., ,, , .
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Želimo Vam lepe in mirne praznike, v prihodnjem 
letu pa veliko zadovoljstva, osebne sreče in 
delovnih uspehov. Učencem pa želimo čim več 
dobrih ocen.

OŠ Destrnik

00 SKUPNOST UČENCEV OŠ Destrnik

Življenje na šoli je v četrtek, 21. novembra, 
popestril obisk g. Franca Pukšiča, našega 
župana in poslanca v DZ. Prijazno se je 
odzval vabilu skupnosti učencev in se 
seznanil z delom in ugotovitvami otrok na 
temo “Imam - imaš pravico” in “Otrokom 
najboljša igrala”. Pozorno si je ogledal 
plakate, prisluhnil stališčem medobčinskega 
otroškega parlamenta in sprejel naše 
predloge. Pozdravil je našo odločitev, da se 
bomo udeležili republiškega otroškega 

parlamenta (decembra v Ljubljani).

DRAGI OBČANI !
Staro leto, le zapri 

vrata za seboj...

Vse, kar lepega si dalo, 
z nami bo ostalo, 

vse, kar šteje v vedre dni, 
z nami potovalo.

(M. Batič)

VABILO
Učenci in delavke šole v Trnovski vasi 
pripravljamo Božično novoletno 
prireditev, ki bo v ponedeljek, 23.12 ob 16. 
uri v domu krajanov. Vabljeni!

MONTIRANJE IN CENTRIRANJE
AVTOMOBILSKIH GUM

Želimo vam vesel božič, v letu 1997 
pa obilo sreče, zdravja in se priporočamo!

Ob nakupu novih avtomobilskih gum vas pogostimo z dobro kavo

bistro

l/esele božične praznike in 
mnogo razumevanja, sožitja
ter mnogo srečnih in mirnih 
trenutkov v življenju v letu 
1997.

SVET KS TRNOVSKA VAS

REŠITEV PREJŠNJE NAGRADNE KRIŽANKE:
VODORAVNO: ŠOK, CA, JACK, O, NOE, T, 
VOGT, SOL, OŠPICE, U, LEOPOLD VOLKMER, 
ILANZ, DJALA, 1KA, URA, S1ENIT, ON, O, 
BRR, UHAN, ARNIKA, JAKOB GOMILŠAK, 
KRI.T.ATOS, 1N.OKAV, IR, LINZ, OME.VARTA, 
A, MANKO, JE, VAEROV, IBER, NN, OL, AV, 
IASI, MONS, OL, OPS, PLIN, B, BT, O, LALO, 
NARVIK, LJ, ONTARIO, PIA, BB, Pl, AEG, TO, 
ETIKETA, TURNIER, I, OCET, TETA, ARENA, 
SADIKA.
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NAGRADNA KRIŽANKA GESLO nagradne križanke pošljite na naš naslov do 5. januarja 1997
1. nagrada BON v vrednosti 10.000 SIT (Gumitek s.p.)
2. nagrada BON v vrednosti 6.000 SIT (Trgovina Vurcer)
3. nagrada BON v vrednosti 3.000 SIT (Trgovina Vurcer)
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ZANIMIVOSTI IZ NARAVNE 
IN KULTURNE DEDIŠČINE HISAVVITOMAItCIH

Skoraj v središču krajevne skupnosti, tik ob cesti, stoji 
hiša, ki že po zunanjosti kaže, daje preživela več rodov. Je 
klasična slovenskogoriška “cimprača”, z dobro 
ohranjenimi elementi gradnje, izrezljanimi tramovi in 
posebej lepo izdelano sprednjo leseno zatrepno steno. Vhod 
v klet zapirajo bogato ornamentirana rešetkasta vrata. 
Tlorisna razporeditev notranjosti je značilnost takšnih hiš. 
Ob hiši je manjši hlev, ki propada. V Vitomarcih razmišljajo, 
da bi hišo v celoti obnovili. To pa bi bilo treba storiti 
čimprej, saj bo sicer zob časa opravil svoje. Seveda pa so 
takšni posegi povezani s precejšnjimi finančnimi sredstvi.

Tekst in foto: dam

ORGANIZACIJA DELA
POLICIJSKE POSTAJE PTUJ

O organizaciji dela Policijske postaje Ptuj na območju 
naše občine smo poiskali informacije pri komandirju 
Policijske postaje Ptuj Silvestru Skoku. Po starem zakonu 
je imela vsaka KS varnostni okoliš, kar pomeni, da so bili 
na območju naše občine trije varnostni okoliši. Z 
uveljavitvijo projekta javne varnosti pa so ukinili Policijski 
oddelek Destrnik. Nastal je policijski okoliš, ki zajema 
vse tri krajevne skupnosti (Destrnik, Trnovska vas, Sv. 
Andraž). Da občani ne bi bili prikrajšani za varnostne 
usluge, so s 1. aprilom 1996 uvedli novo obliko dela 
Policijske postaje Ptuj, to je policijsko pisarno na 
Destrniku.
Policijska pisarna je oblika dela, ki jo policijska postaja 
organizira v večjih krajih, kadar je na določenem območju, 
glede na varnostne in druge kriterije ali zaradi oddaljenosti 
od sedeža postaje, potrebna občasna prisotnost policista. 
Policist ob določenih dnevih in urah ljudem nudi predvsem 
varnostne in svetovalne usluge in opravlja razgovore o 
varnostno zanimivih pojavih, ki ne zahtevajo takojšnjega 
ukrepanja.
Za vse interventne klice, ko občani potrebujejo takojšnjo 
pomoč policije, je na voljo klicna številka 92. V tem

Cenjene stranke!
Za vas poslujemo vsak dan od 7. do 18. 

ure, ob sobotah, nedeljah in praznikih 
od 7. do 12. ure.

Prilagajamo se vašim željam in potrebam. 
Ob večjih nakupih vam nudimo dostavo na dom. Pri nakupih 
nad 3000 SIT boste deležni še bona za kavo. Priporočamo 

se in vas vljudno vabimo, da nas obiščete.

Trgovina

Želimo vam vesel božič, v letu 1997 
pa obilo sreče, zdravja in se priporočamo!

primeru jim Operativno - komunikacijski center (OKC) v 
Mariboru pošlje v najkrajšem možnem času interventno 
patruljo, (v primerih prometnih nesreč, kršenja javnega 
reda in miru, vlomov, ropov itd.).
Policijska pisarna na Destrniku je odprta v ponedeljek in 
petek od 8.00 do 11.00 ure.
Vodja policijskega okoliša Srečka Heraka pa lahko v 
času uradnih ur pokličete tudi na telefonsko številko (062) 
753-002. Ob uradnih urah ga lahko obiščete v pisarni ali 
pokličete po telefonu in se dogovorite, da on vas obišče.

Zmago Šalamun

Vabilo k sodelovanju!
Območje naše občine skriva veliko zanimivosti 
s področja naravne, kulturne in bivanjske 
dediščine. Zato vas prosimo, spoštovani bralci, 
da nanje opozorite, saj so le posamezne 
evidentirane pri ustreznih institucijah.
Poiščimo skupaj lepote in skrivnosti naših krajev. 
Uredništvo Občana ali Danilo Muršec, IS 757-171

S premišljenim nalaganjem denarja poskrbite za varno 
in lepšo prihodnost...svojo in svojih najbližjih.
V svoje načrte lahko odslej vključite tudi premišljeno nalaganje svojega denarja, ki vam 
bo čez čas prinašalo letno rento. Storite to za varnejšo prihodnost. Svojo in svojih najbližjih. 
To zavarovanje je lahko vaš dodatek k plači in pokojnini, lahko je oblika varčevanja za 
uresničitev vaših načrtov v določenem obdobju, lahko je štipendija vaših otrok, lahko je 
stalen mesečni dohodek vaših otrok v času, ko vstopajo na samostojno življensko pot, 
lahko je pomembno darilo nekomu, ki ga imate radi...
Z rentnim zavarovanjem zavarovalne družbe Adriatic d.d. lahko sebi in 
svojim za vse življenje ali za določen čas zagotovite stalen vir dohodka.

Možnosti je veliko. Izberite pravo zase.
Posvetujte se z vašo agencijo ZAAL d.o.o. Lenart, Kraigherjeva 19/a, tel.: 062 721-210 
oziroma vašim zastopnikom Vladom Fras, Biš 66/a, Trnovska vas, tel.: 062 757-101.

m
zavarovalni posli d.o.o.

Adriatic *


